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RTS- Brnabić: Poštovanje mera daje prostor za optimizam, Janković: 
situacija najblaže rečeno nepovoljna 

RTS- Vlada usvojila nove mere za zaštitu od korone 

RTS- Kisić Tepavčević: Intenzivni pregovori sa firmama koje prave 
vakcinu, imaćemo je među prvima 

RTS- Kon: Privatne zabave i žurke treba zaboraviti ovog leta 

BLIC- "REKAO SAM PACIJENTU: 'NIKOLA, MISLIM DA SMO SPREMNI'" 
Četvrt veka od prvih transplantacija u Srbiji, doktori kažu da su posle 
operacija i po MESEC DANA ŽIVELI U BOLNICI 

BLIC- "NOVI SAD JE NAJUGROŽENIJI" Mirović: Nema nikakvih teorija 
zavere o broju umrlih, korona je odnela 63 ŽIVOTA U VOJVODINI 

RTV- EIB odobrio sredstva za izgradnju i obnovu Kliničkog centra 
Vojvodine 

RTV- U kragujevačkom Kliničkom centru hospitalizovano oko 170 
pacijenata 

RTV- U ustanovama socijalne zaštite zaraženo 56 korisnika i zaposlenih 

DANAS- Korona virus stopirao postupke vantelesne oplodnje 

DANAS- Biševac: Epidemiološka situacija u Novom Pazaru 
stabilizovana, ali veoma teška 

NOVOSTI- BRŽI TRANSPORT PACIJENATA: Dom zdravlja u Prijepolju 
dobio dva sanitetska vozila  

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Brnabić: Poštovanje mera daje prostor za optimizam, Janković: situacija najblaže rečeno nepovoljna 

Predsednica Vlade Srbije Ana Brnabić naglašava da je veliki rast broja obolelih zabeležen u Beogradu i 
Novom Sadu, posebno u poslednja dva dana što je, kako je rekla, direktna posledica okupljanja na 
protestima prethodnih dana. Imunolog Dečje klinike u Tiršovoj Srđa Janković navodi da još nismo izašli iz 
situacije koja je, kako kaže, najblaže rečeno nepovoljna. Direktor KBC Zemun ističe da danas imamo 
deset pacijenata više nego juče.  

Predsednica Vlade Srbije Ana Brnabić naglasila je da je veliki rast u broju obolelih zabeležen u Beogradu i 
Novom Sadu, posebno u poslednja dva dana, što je, kako je rekla, direktna posledica okupljanja na 
protestima prethodnih dana uprkos apelima lekara da ljudi drže fizičku distancu jer je naš zdravstveni 
već ionako preopterećen i ne može da izdrži ovoliki priliv obolelih. 

Brnabić: Nosim masku sve vreme 

Na konstataciju novinarke da premijerka jedina u prostoriji nema masku, Ana Brnabić je navela da nosi 
masku sve vreme, na sednicama Vlade, sastancima, a da je razlog što danas na konferenciji za novinare 
nije imala masku na licu želja da razgovor sa novinarima bude lakši, da govori razgovetnije, a pritom su, 
primetila je, svi na bezbednoj udaljenosti. 

"Imala sam masku kad sam ušla i čim budemo završili ili se budem okrenula ka nekoj osobi, ja ću staviti 
masku. Skinula sam je samo dok razgovaram s vama, jer na dva metra od mene nema nikoga, a i da bih 
govorila razgovetnije, to je intencija", rekla je Brnabićeva. 



 
 

"Iza nas je još jedan težak dan. Daleko najveći rast broja zaraženih je u Beogradu, imamo i dalje dosta 
nestabilnu situaciju u Kraljevu i rast broja zaraženih u Novom Sadu. Za razliku od ovih gradova, vidimo 
smirivanje situacije u Šapcu i Novom Pazaru", objašnjava Brnabićeva. 

Dodaje da je Beograd samo u proteklih nekoliko dana bio stabilniji, ali da je juče i danas zabeležen rast i 
da se pogoršala situacija u protekla dva dana. 

Ocenjuje da je dobro što protesti nisu dugo trajali i što se očekuje da uskoro ponovo vidimo pad broja 
zaraženih.   

Premijerka je podsetila da su od sutra, 17. jula, na snazi nove mere Kriznog štaba i Vlade Srbije koje 
podrazumevaju obavezno nošenje maske u zatvorenom prostoru, obavezno nošenje maske na 
otvorenom ukoliko je fizička distanca manja od metar i po, zabrana okupljanja u zatvorenom više od 10 
ljudi, držanje distance od metar i po.  

Brnabićeva je izrazila uverenje da će se to odraziti i na brojeve novozaraženih narednih dana, kao i da će 
se pritisak na zdravstveni sistem smanjiti.   

"Očekujem da će narednih dana dodatne mere doneti rezultate. U ovom trenutku situacija je teška. Ja 
makar sada gajim blagi optimizam, jer vidim da smo se svi zajedno uključili u borbu. Hvala građanima što 
poštuju mere", rekla je premijerka. 

Janković: Situacija najblaže rečeno nepovoljna 

Imunolog Dečje klinike u Tiršovoj Srđa Janković navodi da još nismo izašli iz situacije koja je, kako kaže, 
najblaže rečeno nepovoljna. 

"Još nismo u situaciji da epidemija jenjava, to i dalje od nas zavisi. U ovom trenutku postoji opravdana 
bojazan da stvari mogu da se pogoršaju ili pak nada da to možemo da sprečimo ukoliko svi dosledno 
sprovedemo ove donete mere", poručio je Janković. 

Direktor KBC Zemun: Više pacijenata nego juče   

Direktor Kliničko-bolničkog centra Zemun Dragoš Stojanović navodi da ga brine to što danas imamo 
deset pacijenata više nego juče. 

"Uvek postoji optimizam i moramo da budemo optimisti, ali mi kao lekari, ljudi iz struke, uvek gledamo 
dešavanja u naredne dve nedelje. Ono što mene kao operativca i čoveka s prve linije odbrane brine jeste 
to što imamo deset pacijenata više nego juče", objasnio je Stojanović. 

Navodi da se vizite u bolnicama rade tri puta dnevno i, kako kaže, jutros u osam časova, tokom prve 
vizite, bilo je oslobođeno deset kreveta u kovid bolnicama u Beogradu. 

"U 15 časova, kada je bila druga vizita, napravili smo još 20 slobodnih mesta, nadam se da ćemo danas u 
19 sati osloboditi još toliko kreveta. To znači da ćemo, nadam se, danas osloboditi 50 mesta, ali se bojim 
da ćemo, prema dinamici dolazaka pacijenata u toku dana, imati najmanje 60 prijema", rekao je 
Stojanović. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4018921/nove-mere-krizni-stab-zabrana-okupljanja-maske-obavezne.html


 
 

Direktor KBC Zemun navodi da je ta ustanova u prethodnom periodu dobila 50 lekara i 80 medicinskih 
sestara neophodnih za funkcionisanje bolnica, što je došlo u pravom trenutku. 

"KBC Zemun je dobio 50 lekara i 80 sestara u prethodnom talasu, mi smo ih podelili prema aspiracijama, 
ali i potrebama kuća. Svi ti mladi lekari i svi mi koji smo drugih specijalnosti smo u drugom načinu rada. 
Bavimo se koronom. Tako da ćemo zaposliti te mlade ljude i videti gde će neko dati svoj najveći 
doprinos", istakao je Stojanović, koji je dodao da je velika sreća što je zaposlen i srednji medicinski 
kadar. 

Najavio je da je dogovoreno da se u narednom periodu otvore nove kovid bolnica kako u Beogradu, tako 
i u ostalim delovima Srbije.  

Apeluje na građane da u ovim danima budu oprezni i poštuju sve mere Vlade. 

 

 

Vlada usvojila nove mere za zaštitu od korone 

Na predlog Kriznog štaba za zaštitu zdravlja stanovništva od zarazne bolesti kovid 19, Vlada Republike 
Srbije usvojila je najnovije odluke u vezi sa sprečavanjem širenja koronavirusa, koje će od sutra, 17. jula 
2020. godine važiti na celoj teritoriji Republike.  

Ovim merama zabranjuju se okupljanja na javnim mestima u zatvorenom i otvorenom prostoru 
istovremeno više od deset ljudi. Za vreme boravka na javnim mestima, između okupljenih mora postojati 
distanca od najmanje 1,5 metara, odnosno na svaka četiri kvadratna metra može biti prusutno samo 
jedno lice.  

Nošenje zaštitne maske obavezno je na svim javnim mestima u zatvorenom prostoru, što znači da su 
roditelji maloletne dece, kao i dece sa posebnim potrebama i njihovi staratelji, dužni da obezbede da 
njihova deca nose zaštitnu masku.  



 
 

Vlada je preporučila da se maske nose na svim javnim mestima na otvorenom prostoru. Na mestima na 
kojima nije moguće obezbediti rastojanje od najmanje 1,5 metara (redovi ispred prodavnica, apoteka, 
autobuskih i voznih stajališta), nošenje maski je obavezno.  

Članovi vlade doneli su odluku da se Srednja ekonomska škola "Stana Milanović" u Šapcu otvori kao 
privremeni objekat za smeštaj i lečenje lica obolelih od zarazne bolesti Kovid-19. Medicinska sredstva, 
lekove, sanitetski materijal i drugu neophodnu medicinsku opremu i zaštitna sredstva za privemenu 
bolnicu obezbeđuje Republički fond za zdravstveno osiguranje. 

Na sednici je odlučeno da Investicioni projekat izgradnje "Srpsko-kineskog industrijskog parka Mihajlo 
Pupin" u Beogradu bude proglašen za projekat od značaja za Republiku Srbiju.  

 

 

Kisić Tepavčević: Intenzivni pregovori sa firmama koje prave vakcinu, imaćemo je među prvima 

Zamenica direktora Instituta "Batut" Darija Kisić Tepavčević kaže za RTS da su bezbednost i efikasnost na 
prvom mestu kada bude pronađena vakcina za koronavirus. Dodaje da je smanjenje broja zaraženih 
logičan sled događaja pošto je, kaže, primetno da se građani sada više pridržavaju propisanih mera. 

Darija Kisić Tepavčević je gostujući u Beogradskoj hronici rekla da više od 150 različitih kompanija 
pokušava da napravi vakcinu, koja je, kaže, nešto što je najtraženije na čitavom svetskom tržištu. 

O virusu Zapadnog Nila 

Kada je reč o virusu Zapadnog Nila, koji je pronađen kod nekih komaraca u Srbiji, Kisić Tepavčevićeva 
navodi da virus još nije pronađen kod ljudi. 



 
 

"Ali u prethodnim godinama imali smo slučajeve zaraze i smrtne ishode. Ne zaboravimo da postoje i 
druge infekcije sada", kaže zamenica direktora "Batuta". 

"To će biti velika korist za onu naciju i narod koji prvi proizvede, i zdravstveno i ekonomski. Kad se 
napravi tako da bude efikasna i bezbedna, biće velika potražnja za njom", napominje zamenica direktora 
"Batuta". 

Srbija se, napominje, od samog početka uključila u proces i vodi intenzivne komunikacije sa 
najeminentnijim proizvođačima. 

"I Srbija je uložila dva miliona evra u istraživanja, intenzivni pregovori se vode sa određenim firmama, to 
nas svrstava u red zemalja koje će među prvima imati vakcinu kad bude na tržištu. Postoje određene 
vakcine koje su u trećoj fazi kliničkog ispitivanja, ako bude pre svega bezbedna i efektivna, onda ćemo 
biti jedna od zemalja koje su prve u redu za vakcinu jer od početka aktivno učestvujemo u svemu tome", 
naglašava epidemiolog. 

Prema njenim rečima, proizvodnja vakcina nije jednostavna i prolazi niz postupaka koje imaju određene 
faze. 

"Sigurno je da je bezbednost vakcine na prvom mestu, mora da prođe kroz sve odgovarajuće procedure i 
određene faze bez obzira na potražnju i što je ceo svet čeka", napominje Kisić Tepavčevićeva. 

"Smanjenje broja zaraženih je logičan sled događaja"  

Članica Kriznog štaba navodi da je smanjenje broja zaraženih logičan sled događaja pošto je primetno da 
se građani sada više pridržavaju propisanih mera. 

"Sigurno je da sada i kad izađemo na ulicu i uđemo u zatvoreni prostor, vidimo da se većina nas ponaša 
kako treba sa aspekta prevencije. Da li je trebalo da prođe ovaj period i da shvatimo da treba da se 
ponašamo savesno, verovatno jeste. Da smo to koristili savesnije i odgovornije, mogli smo da sprečimo 
određene infekcije. Mnogi su na opšte preventivne mere gledali kao da radimo bilo šta dok ne bude 
vakcine ili da će virus sam od sebe nestati", ukazuje Darija Kisić Tepavčević. 

Očigledno je, navodi, da se virus dobro adaptirao na humanu populaciju. 

"Dok čekamo vakcinu, nošenje maski i te kako ima smisla, čak i kad se pronađe vakcina, one su od 
izuzetnog značaja, ne samo od koronavirusa, već i kad dođe sezona gripa i ostalih respiratnornih 
infekcija koje se prenose kapljičnim putem", napominje epidemiolog. 

Komentarišući izjavu predsednika italijanske regije Veneto da je virus u Srbiji jači nego u Italiji, Darija 
Kisić Tepavčević kaže da takva vrsta izjava nije zasnovana ni na kakvim naučnim dokazima. 

"Nije nepoznanica da se virus u izvesnoj meri menja svaki put kad se replicira, ali većina tih mutacija 
nema nikakvog značaja. Donošenje zaključaka na osnovu serije slučaja nije prihvatljivo u medicini i mora 
da se radi opsežnije istraživanje", navodi epidemiolog. 

Ukazuje da nije reč o zvaničnim istraživanjima sa naučnom metodologijom. 



 
 

SARS-KoV-2, prema njenim rečima, za sada ne pokazuje veliku sposobnost mutacije. "Ali ne bi bilo prvi 
put da nas iznanadi", kaže Kisić Tepavčevićeva. 

Nema vremena za strah  

Odgovarajući na pitanje kada se najviše uplašila tokom epidemije, kaže da nema vremena za strah i 
razmišljanje o tomu. 

"Svaki dan donosi nove izazove i gledamo kako iz toga da se izvučemo i koje su najbolje mere koje 
možemo da sprovedemo. Nema razloga za strah zato što je poznato kako ova infekcija može da se 
prevenira", kaže zamenica direktora "Batuta". 

Treba, kaže, biti svestan da je virus tu, da se prenosi lakše nego ikada pre. 

"Treba da zaboravimo da je leto i da učinimo sve i smanjimo rizik od infekcije", ističe članica Kriznog 
štaba. 

 

 

Kon: Privatne zabave i žurke treba zaboraviti ovog leta 

Epidemiolog i član Kriznog štaba doktor Predrag Kon kaže za RTS da biti potrebno više vremena nego 
prvi put da bi se videli rezultati novih mera. Epidemiološke barijere su potpuno probijene u Beogradu i 
svakog koga sretnete može da nosi virus, ukazao je doktor Kon.  

Doktor Predrag Kon kaže da se vidljivi rezultati novih mera očekuju za sedam do deset dana. 

"Mere su već na snazi i one su usporile nagli porast obolevanja, ali to se do sada ne vidi, posebno u 
Beogradu", navod Kon. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4020621/srbija-korona-nove-mere-podaci.html


 
 

Ističe da se na sastancima Kriznog štaba uopšte nije govorilo o potpunoj zabrani kretanja i uvođenju 
policijskog časa kao dodatnoj meri. 

"Jednostavno, smatramo da ne možemo stalno da budemo u vanrednom stanju i policijskom času, što 
ne znači da je potpuno isključeno. Zavisi da li je situacija takva da je to neophodno", objašnjava Kon. 

Kaže da je ukidanje vanrednog stanja došlo kao uverenje da je epidemija praktično prestala, što jeste 
"istorijska greška". 

"Nešto bi moralo drugačije da se radi. Sigurno da bismo sada drugačije i energičnije insistirali na 
sprovođenju mera, koje su postojale ali nisu sprovođene", naglašava doktor Kon. 

Situacija znatno ozbiljnija nego u martu i aprilu 

Doktor Predrag Kon upozorava da se virus ponaša tako da mu uopšte ne smetaju visoke temperature. 

"Bitno je da smo isključili ta mesta takozvanog superprenosa, gde dolazi do stvaranja aerosola i 
ubrzanog prenošenja. To će dati rezultate, samo ne mogu da tvrdim kojom brziniom - verovatno za par 
nedelja", navodi Kon.  

Kaže da se pritisak na kovid ambulante polako smanjuje, ali da je još uvek veliki. 

"Situacija je znatno ozbiljnija nego što je bila u martu i aprilu. Virus je u narodu, da bude potpuno jasno. 
Epidemiološke barijere su potpuno probijene u Beogradu i svakog koga sretnete može da nosi virus, a da 
nije svestan. Upravo zbog toga su maske obavezne za sve. Na otvorenom prostoru to podrazumeva da 
morate staviti masku čim priđete nekome na jedan i po metar udaljenosti", objašnjava doktor Kon. 

Ističe da su stariji od 65 godina i hronični bolesnici i dalje najrizičnija grupa, a da je prenošenje najčešće 
kod mladih. 

"Privatne zabave i žurke - to treba zaboraviti ovog leta, bez obzira na to što svima teško pada", ističe 
doktor Predrag Kon. 

 

 

 

 



 
 

 

"REKAO SAM PACIJENTU: 'NIKOLA, MISLIM DA SMO SPREMNI'" Četvrt veka od prvih transplantacija u 
Srbiji, doktori kažu da su posle operacija i po MESEC DANA ŽIVELI U BOLNICI 

Tada sam ležao među mladim ljudima koji su bolovali od jetre i hrabrio sam ih rečima - nemojte da se 
plašite, ja ću biti prvi i svakog narednog ispratiću do operacionog stola, što sam i uradio, kaže za "Blic" 
Nikola Vučićević iz Beograda, prvi pacijent sa transplantiranom jetrom u našoj zemlji. Ima 71 godinu i već 
četvrt veka slavi novi život. 

U noći između 11. i 12. jula 1995. godine na Institutu za kardiovaskularne bolesti "Dedinje" paralelno u 
dve sale obavljene su prve transplantacije jetre i srca. Bio je to epohalni događaj u tadašnjoj Jugoslaviji, a 
za Vučićevića – spas.  

- Živeo sam i danju noću, doduše više noću. Od 1993. do 1995. godine imao sam četiri kome i četiri 
trovanja mozga. Na kraju mi je ustanovljen težak oblik ciroze - priča Vučićević.  

Nakon oporavka od poslednje kome na Infektivnoj klinici, baš tog 11. jula trebalo je da bude pušten kući. 

- Tada mi je prof. dr Dragan Delić rekao da postoji mogućnost za transplantaciju jetre. Rekao sam - u 
redu, ali nemojte da kažete mojoj supruzi da se ne brine - kaže on. 

Na Institutu "Dedinje" oporavljao se 50 dana, a šok-soba u kojoj se nalazio bila je tik uz sobu u kojoj je 
bio prvi pacijent sa transplantiranim srcem. 

- Nakon dve nedelje video sam ga kako radi sklekove, a ja nepokretan, sav u žicama. Došlo mi je da 
pokidam sve sa sebe. Morao sam da učim da hodam. Najsrećniji sam bio posle 40 dana, kada sam došao 
do kupatila bez ičije pomoći. Zahvaljujem se doktorima i nesebičnoj humanosti porodice donora koji su 
spasli četiri života i pored lične tragedije sa nastradalim sinom - ističe Vučićević. 

Ovaj istorijski poduhvat uradio je prof. dr Božina Radević, rukovodilac tima za transplantaciju jetre 
zajedno sa prof. dr Đorđem Radakom. Godinu dana trajale su intenzivne pripreme, što je podrazumevalo 
odlazak lekara na edukaciju u Hanoveru, kao i eksperimentalnu fazu transplantacije na svinjama.  



 
 

- Oformili smo tim lekara iz svih specijalnosti, ne samo sa Instituta "Dedinje" već i kolega iz gotovo svih 
beogradskih klinika, Instituta Medicinskog fakulteta i VMA. Bio je to vreme našeg velikog entuzijazma i 
zajedničkog rada - kaže za "Blic" prof. dr Radević. 

Tog 11. jula lekari iz tima uputili su se ka KC u Novom Sadu gde su preuzeli srce i jetru donora. Prof. dr 
Miodrag Perić, koji se sa prof. dr Reikom Huskićem i dr Duškom Nežićem nalazio na čelu tima za 
transplantaciju srca, opisuje nam atmosferu tog dana: 

- Sećam se da je počeo da pada sumrak kada smo se vraćali za Beograd. Bili smo u kolima u kojim se 
nalazio kontejner sa srcem. Nismo mnogo pričali tad - ističe prof. dr Perić. 

Transplantacija jetre trajala je oko šest sati, a srca sat i po. 

- Verovao sam da ćemo uspeti. Sećam se da su me pred sam ulazak u salu obavestili da pacijent želi da 
me vidi. Razgovarali smo i rekao sam mu: ,,Nikola, mislim da smo spremni“, i on je potvrdio - kaže prof. 
dr Radević.  

Pred sam ulazak u salu, kaže prof. dr Perić, nije bilo mnogo vremena za razmišljanje. 

- Sigurno da smo bili uzbuđeni. Kad vidite da je srce zakucalo, to je divan osećaj. To je hirurški 
srednjezahtevna operacija, ali tek tada počinje borba. Prvi pacijent nije imao komplikacije i nakon tri 
nedelje otpušten je kući u vrlo dobrom stanju - ističe prof. dr Perić. 

Nažalost, godinu dana kasnije taj pacijent je preminuo od teške infekcije pluća.  

- Svi ostali su živeli po osam, deset godina, a poslednji kome smo uradili transplantaciji živi već 21 
godinu. Kad imamo transplantaciju, mi praktično nismo išli kući po mesec dana, svake večeri raspravljali 
smo o stanju bolesnika i planu za lečenje. To je verovatno razlog što su rezultati tako spektakularni - 
smatra prof. dr Perić. 

Nastavio život punom parom 

Vučićević sada ima ćerku od sedam godina i stariju ćerku od 53. 

- Rekao sam da ću najduže živeti sa novom jetrom, ali da ću da nastavim da nazdravljam, što činim i 
danas. Ipak, zbog korone sam se malo primirio. Doživeo sam taj dan da proslavim 25 godina novog 
života. Nećemo da slavimo zbog korone, ali ćemo obeležiti kad bude situacija - kaže on. 

Sve transplantacije uspešno završene 

Do početka novog stoleća na Institutu "Dedinje" urađeno je sedam transplantacija srca, 18 presađivanja 
jetre i jedna pankreasa. Profesori Perić i Radević smatraju da je šteta što je prekinut tako kvalitetan 
program koji su oni prvi započeli na Balkanu. 

- Nikola slavi svoj 25. rođendan, a i mi slavimo s njim. Četiri pacijenta slave jer žive 23 godine, tri 
bolesnika žive 22, dva bolesnika 19, neki su živeli po 13 godina. Neprocenjiv je osećaj kada čoveku iz 
sigurne smrti vratite mogućnost da živi - ističe prof. dr Radević. 



 
 

 

 

"NOVI SAD JE NAJUGROŽENIJI" Mirović: Nema nikakvih teorija zavere o broju umrlih, korona je odnela 
63 ŽIVOTA U VOJVODINI 

Epidemiološka situacija u Vojvodini, po oceni epidemiologa, nepovoljna je i postoji i dalje porast 
zaraženih i obolelih, a u sredu je bio najveći broj obolelih u jednom danu u Vojvodini, izjavio je 
predsednik Pokrajinske vlade Igor Mirović. 

- Juče, do 15 časova, imali smo najveći broj obolelih u jednom danu u Vojvodini, ukupno 162. Od toga 79 
u Novom Sadu, što pokazuje da je ovaj grad i dalje najugroženiji. Verovatno ćemo u Novom Sadu morati 
da preduzmemo dodatne mere, ali o tome će odlučiti gradski štab - rekao je Mirović na konferenciji za 
novinare, održanoj na platou ispred zrgade Vlade. 

"Nema nikakvih teorija zavere o broju preminulih" 

U Kliničkom centru Vojvodine od covida 19 leči se 254 pacijenta i oni su smešteni u korona-centru. U 
prethodna dva dana preminula su dva pacijenta, rekao je Mirović. 

- Iz Novog Sada je 161 pacijent, deset iz Vrbasa, devet iz Zrenjanina. Ukupno je 1.621 aktivni slučaj u 
celoj Vojvodini, od čega je u Novom Sadu 796, dakle najviše - rekao je Mirović. 

Govoreći o pacijentima koji su smešteni u opštim bolnicama po gradovima u Vojvodini, Mirović je rekao 
da je u bolnici u Pančevu 102 obolela, u Vrbasu 29, Subotici 57, Sremskoj Mitrovici 112, Vršcu 22, 
Somboru 17, Zrenjaninu osam. 

Mirović je, odgovarajući na pitanja novinara, rekao "da nema nikakvih teorija zavere o broju preminulih", 
te naveo da su od početka epidemije u Vojvodini preminule 63 osobe. 



 
 

- Imamo dvoje obolele dece. Imali smo četvoro, a dvoje se oporavilo - rekao je on. 

"Na rezultate testa se ne čeka duže od 24 sata" 

Mirović je saopštio da su za sve Zavode za javno zdravlje u Vojvodini nabavljene PCR mašine, koje su već 
u funkciji. 

- Imamo testiranje u više gradova u Vojvodini, ukupno osam laboratorija. Dakle, u Vojvodini se ne čeka 
duže od 24 sata za rezultate testiranja. Država je obezbedila dovoljno testova, Vlada Srbije nam 
maksimalno pomaže - naglasio je Mirović. 

On kaže da, u odnosu na mart, april, maj, u Vojvodini sada ima više laboratorija za testiranje, nabrajajući 
da se one nalaze u Somboru, Kikindi, Pančevu, Subotici, Zrenjaninu, potom da se ljudi i dalje mogu 
testiranje, kao i do sada, u Kliničkom centru Vojvodine i Institutu za javno zdravlje Vojvodine. 

- Mi smo u poslednjih 15-ak dana, od kako su covid ambulante ponovo počele da rade, dostavili najpre 
100, pa 200, a od juče po 300 stotine podloga. Republički fond za zdravstveno osiguranje upravo objavio 
da je obezbeđeno 500.000 transportnih medijuma za Srbiju, tako da će taj problem uzorkovanja biti 
prevaziđen, ali jako je važno da kapaciteti izdavanja rezultata ne budu prevaziđeni - objasnio je direktor 
Instituta za javno zdravlje Vojvodine dr Vladimir Petrović. 

On je rekao da je taj Institut obavio određena serološka praćenja u Vojvodini, te da je ustanovljeno da je 
imunitet građana u Vojvodini do 25. juna, po njihovoj oceni, iznosio 6,11 odsto. 

- Što bi značilo da je negde oko 118.000 ljudi zaraženo. S tim da u uzrasnim grupama od 20 do 60 godina, 
radno aktivno stanovništvo, gornja granica povedrenja, znači oko opsega u kojem se taj procenat kreće, 
ide do deset odsto, što bi govorilo čak u procentima i oko 200.000 - objasnio je Petrović. 

 

 

 



 
 

 

EIB odobrio sredstva za izgradnju i obnovu Kliničkog centra Vojvodine 

BRISEL - Predsednik Srbije Aleksandar Vučić saopštio je večeras da je Evropska investiciona banka (EIB) 
odobrila sredstva za izgradnju i rekonstrukciju Kliničkog centra Vojvodine. 

"EIB je konačno odobrio sredstva za KCV. Idemo na potpisivanje ugovora i krećemo da gradimo Klinički 
centar Vojvodine", rekao je Vučić za TV Pink. 

"Skupa cena protesta, nadam se padu broja obolelih" 

Prekjuče, juče i danas imali smo veliki broj obolelih od virusa korona i nadam se da će sutra i prekosutra 
taj početi da pada, izjavio je večeras predsednik Srbije Aleksandar Vučić. 

"To su protesti koji nas koštaju. Koštaju nas najskuplje moguće, koštaju nas života ljudi i lekara, jer je 
nečija neodgovornost išla tako daleko da ih je baš bilo briga za ljude, zdravstvene radnike... A, to su oni 
koji nijednu bolnicu nisu izgradili 30 godina", rekao je Vučić za TV Pink. 

Ne želi, kaže, ni po pitanju korona virusa da se dodvorava bilo kome. 

"I dalje sam ljut što nismo uveli policijski čas, trostruko manje zaraženih bismo sada imali", rekao je 
Vučić. 

 



 
 

 

U kragujevačkom Kliničkom centru hospitalizovano oko 170 pacijenata 

KRAGUJEVAC - U Šumadijskom okrugu već deset dana se čeka na rezultate testova za oko 2.000 uzoraka 
zbog preopterećenja beogradskih laboratorija. U Kragujevcu je Interna klinika već postala deo Kovid 
sistema gde se primaju pacijenti a u razmatranju je i otvaranje privremene bolnice na Šumadija sajmu. 

U Kliničkom centru u Kragujevcu hospitalizovano je oko 170 pacijenata od kojih se trideset i dvoje nalaze 
na intenzivnoj nezi. Pacijenti iz Novog Pazara nalaze se u stabilnom stanju. 

"Od ovih 170 pacijenata koji su kod nas hospitalizovani 92 zahtevaju neki oblik kiseoničke terapije. To 
više nije ona slika koju smo imali u martu i aprilu, mnogo je ozbiljnija i komplikovanija. Po prvi put ćemo 
specijalnosti hirurških grana kao što su ortopedi, opšti hirurzi, oftamolozi i drugi da ih angažujemo kao 
lekare koji će biti lekari u kovid sistemu", kaže Predrag Sazdanović, direktor Kliničkog centra Kragujevac. 

"Tokom pre podneva stručnjaci i epidemiolozi Instituta za javno zdravlje kao i direktori zdravstvenih 
ustanova su pogledali prostor na sajmu koji bi bio odgovarajući i adekvatan tako da ćemo svakako 
proslediti i jedan zahtev Kriznom štabu Vlade Srbije", kaže Gordana Damjanović, član gradskog veća za 
zdravstvenu i socijalnu zaštitu. 

Od početka epidemije u Šumadijskom okrugu pozitivno je skoro hiljadu ljudi, od toga je nešto više od 
osamsto Kragujevčana dok se u kućnoj izolaciji nalazi 971 osoba. 

Iz Instituta za javno zdravlje u Kragujevcu potvrđeno nam je da se čekaju rezultati testova za oko 2.000 
uzoraka koji su prosleđeni beogradskim laboratorijama u proteklih 10 dana. 

"Svi pacijenti koji su ovde sumnjivi na koronu dobijaju savet da budu u kućnom karantinu do pristizanja 
rezultata, to je prva mera da se epidemija ne bi širila a druga mera je ta da su svi dobili terapiju i savet da 
ukoliko imaju pogoršanje stanja dođu u našu Kovid ambulantu kako bi bili upućeni u bolnicu jer iako 
nemaju rezultat mi moramo a ih lečimo", kaže Vasilije Antić, direktor Doma zdravlja u Kragujevcu. 



 
 

Iako je prethodnih dana u Kovid ambulanti bilo i do tri stotine ljudi dnevno koji su se testirali na koronu 
taj broj se smanjio na dvesta a veliki broj njih dolazi i na ponovno testiranje nakon izolacije. 

 

 

U ustanovama socijalne zaštite zaraženo 56 korisnika i zaposlenih 

BEOGRAD - U ustanovama socijalne zaštite i domovima za smeštaj odraslih i starih korona virusom 
zaraženo je 20 korisnika i 36 zaposlenih, saopštili su iz Ministarstva za rad, zapošljavanje, boračka i 
socijalna pitanja. 

Zaraženih ima u ustanovama u Obrenovcu, Mladenovcu, Mataruškoj Banji, Rumi, Kragujevcu, Beogradu, 
Dimitrovgradu, Tutinu, Kragujevcu, Kulini, Vranju, Šapcu, Ćupriji, Pančevu, Gadžinom Hanu... 

Ukupan broj izlečenih korisnika ustanova socijalne zaštite iznosi 642, a broj izlečenih osoba koje su 
zaposlene u ustanovama socijalne zaštite iznosi 236. 

Dom za smeštaj odraslih i starijih ''Doživeti stotu'', Beograd, Dom za smeštaj odraslih i starijih ''Stara 
pruga'', Umka i Dom za smeštaj odraslih i starijih ''Radost'' u Negotinu, rešenjem o zabrani rada 
Ministarstva za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja, ne pružaju uslugu socijalne zaštite 
domskog smeštaja odraslih i starijih. 

Ministarstvo je donelo rešenje o zabrani rada Doma za smeštaj odraslih i starijih ''Nada'' u Beogradu. 

Korisnici u ustanovama socijalne zaštite za koje postoji procena da mogu biti potencijalni prenosioci 
virusa smešteni su u izolaciju, dok zaposleni u ustanovama socijalne zaštite, kod kojih postoji ovakva 
opasnost, ne dolaze na posao i nalaze se u kućnoj izolaciji. 



 
 

 

 

Korona virus stopirao postupke vantelesne oplodnje 

Udruženje Šansa za roditeljstvo saopštilo je danas da je ponovo obustavljen rad Komisije za vantelesnu 
oplodnju za postupke koje finansira Republički fond za zdravstveno osiguranje, kao i same procedure 
vantelesne oplodnje. 

U saopštenju se navodi da je razlog pogoršanja epidemiološke situacije izazvane korona virusa i 
povećanja broja zaraženih. 

Kako je rečeno u obaveštenju iz RFZO, koje je već dostavljeno klinikama, do daljeg neće dostavljati nove 
spiskove osiguranih lica za zakazivanje termina za konsultacije za proces vantelesne oplodnje sve dok se 
u Srbiji ne stvore povoljni epidemiološki uslovi za ponovno upućivanje istih na postupak vantelesne 
oplodnje. 

Potrebno je da ustanove, klinike za IVF i ostale zdravstvene ustanove, odlože zakazane termine, 
konsultacije i procese i da obaveste parove o tome. 

Rad komisija u zdravstvenim ustanovama obustavlja se od ponedeljka, 20. jula, a novi termini se biti 
određeni kada se za to steknu uslovi. 

Oni parovi koji su započeli proces, u konsultaciji sa lekarom treba da donesu odluku o nastavku, odnosno 
prestanku procesa ili eventualnog zamrzavanja embriona, dodaje se u saopštenju. 



 
 

 

 

Biševac: Epidemiološka situacija u Novom Pazaru stabilizovana, ali veoma teška 

Gradonačelnik Novog Pazara Nihat Biševac ocenio je danas da je epidemiološka situacija u tom gradu 
stabilizovana, ali i dalje veoma teška. 

On je novinarima posle sednice Operativnog štaba Novog Pazara rekao da je zdravstveni sistem bio pred 
kolapsom zbog velikog priliva pacijenata u teškom stanju i jer je oko 100 medicinskih radnika bilo 
zaraženo korona virusom. 

„Na poziv Štaba i institucija došli su nam na ispomoć lekari iz Kragujevca, Kraljeva i cele Srbije, lekari iz 
Bosne i Hercegovine i svima im se ovom prilikom javno zahvaljujem“, rekao je Đerlek. 

On je apelovao na građane da poštuju preporuke lekara i naredbe gradskog i državnog kriznog štaba, da 
budu odgovorni prema sebi, porodici, a naročito prema starijima koji su najugroženiji. 

Na računu za suzbijanje epidemije je 4,4 miliona dinara, a do sada je potrošeno 6,5 miliona. 

Biševac je zahvalio donatorima – dijaspori, pojedincima, humanitarnim organizacijama, privrednicima, 
državnim institucijama i stranim državama koji su pomogli Novom Pazaru. 

 



 
 

 

BRŽI TRANSPORT PACIJENATA: Dom zdravlja u Prijepolju dobio dva sanitetska vozila 

VOZNI park prijepoljskog Doma zdravlja bogatiji je za dva sanitetska vozila, jedno je dar Rijaseta Islamske 
zajednice Srbije Muftijstva beogradskog, dok je drugi sanitet novopazarski Dom zdravlja ustupio na 
korišćenje kolegama iz Prijepolja tokom trajanja epidemije izazvane koronom.  

- Kao što se kaže - dobro se dobrim vraća. Privrednici Prijepolja su pre nekoliko dana donirali posteljine 
za novopazarske zdravstvene ustanove, da bi zahvaljujući tamošnjim privrednicima, koji su posredovali, 
naš Dom zdravlja dobio ambulantno vozilo na upotrebu - istakao je ispred privrednika Prijepolja, Ismail 
Ćatić. 

Doktor Sead Porović, direktor Doma zdravlja u Prijepolju kaže da je svako vozilo koje stigne u ovom 
trenutku vrlo bitno, jer ima veliki broj transporta koji se organizuju prema drugim zdravstvenim centrima 
Užicu, Beogradu i tako dalje. 

- Dugujemo veliku zahvalnost prvenstveno gradu Novom Pazaru, našim privrednicima koji su učestvovali 
u svemu tome, Domu zdravlja u Novom Pazaru i direktoru Ćoroviću. Takođe veliku zahvalnost dugujemo 
našim privrednicima, koji su započeli ovu saradnju. Posebno bih istakao Esada Hodžića i gospodina 
Smaila Ćatića, koji su uočili šta je sve neophodno i u roku od dva dana sve organizovali i obezbedili 
pomoć - kazao je Ćorović. 
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